

# Circular

Important to all Qualified Insurance Companies

# تعميم

هام لكافة شركات التأمين المؤهلة

In light of the supervisory role of the Council, the importance of upgrading the cooperative health insurance level through the coordinated efforts of the Council's partners. Such partners are either health insurers, health claims management companies, approved providers, policyholders and the insured people. Therefore, through applying its vision in reinforcement and improvement of health services by raising the efficiency of health insurance, the Council is seeking the information that would achieve the current project including the Council's vision realization.

Insurers have essential role in collecting the basic information regarding the medical condition of the insured people upon which the medical invoices payment is based. Therefore, the Council's General Secretariat is in the course of data collection commencement directly from insurers as per the attached data template. However, such data shall be provided to the Council on a quarterly basis.

On time provision of such information besides the commitment to data quality will be deemed a prerequisite for being qualified or have the qualification renewed by the Council. Moreover, these data will constitute part of the unified contract between the insurer and the provider. Such unified contract will be launched by the Council by the end of 2019. In addition, the Council will organize awareness and training workshops aiming at raising the sector awareness as well as developing the human capabilities of the providers in order to assure the data quality.

Accordingly, we hope you to commit to the above mentioned. We will start to ask data as from the end of 3/2020. There will be an opportunity for evaluating the information accuracy and giving a grace period. For coordination in this regard, please contact the project manager Mr. Abdullah Al Maghrabi through the telephone number 0112021584 or via the email ([supervision@cchi.gov.sa](mailto:supervision@cchi.gov.sa)). You can have a copy of the minimum data required through the link

<https://www.cchi.gov.sa/InsuranceCompanies/DocLib/CCHI/BP.xlsx>

انطلاقاً من دور المجلس الاشرافي ولأهمية الارتقاء بمستوى التأمين الصحي التعاوني من خلال تظافر الجهود المبذولة من قبل شركاء المجلس سواء شركات التأمين الصحي، شركات إدارة المطالبات الصحية، مقدمي الخدمة المعتمدين، حاملي الوثائق والمؤمن لهم. فإن المجلس من خلال تطبيق رؤيته في تعزيز وتحسين الخدمات الصحية من خلال رفع كفاءة التأمين الصحي يسعى في الحصول على المعلومات التي من شأنها من تحقيق المشاريع القائمة بما فيها تحقيق رؤية المجلس.

ونظراً لدور شركة التأمين في تجميع البيانات الأساسية للحالة الطبية للمؤمن له والتي على أساسها تبني مدفوعات الفاتورة الطبية. لذا فإن الأمانة العامة للمجلس بصدد بدء تجميع هذه البيانات مباشرة من شركات التأمين، حسب قالب البيانات المرفق على أن يتم تزويدها للمجلس بشكل ربع سنوي.

حيث أن تسليم البيانات في الوقت المحدد والالتزام بجودة البيانات سيتم اعتبارها أحد متطلبات الحصول على التأهيل أو تجديد التأهيل من قبل المجلس علاوة على ذلك ستكون هذه البيانات جزء من العقد الموحد ما بين شركة التأمين ومقدم الخدمة الذي سوف يطلقه المجلس في نهاية عام ٢٠١٩م. إضافة إلى ذلك فإن المجلس سوف يقيم ورش عمل توعوية وتدريبية بهدف زيادة وعي القطاع وكذلك لتطوير القدرات البشرية لدى مقدمي الخدمة لضمان جودة البيانات.

عليه أمل منكم الالتزام بما ورد أعلاه حيث سيتم بدء طلب البيانات بدايةً من نهاية شهر ٣/٢٠٢٠م، وستتاح فرصة لتقييم دقة المعلومات وإعطاء فترة سماح، وللتنسيق بهذا الخصوص يرجو التواصل مع مدير المشروع أ/ عبدالله المغربي على هاتف رقم: ٠١١٢٠٢١٥٨٤ أو عبر البريد الإلكتروني: ([supervision@cchi.gov.sa](mailto:supervision@cchi.gov.sa)).

ويمكنكم الحصول على نسخة من الحد الأدنى من البيانات

خلا الرابط (<https://www.cchi.gov.sa/InsuranceCompanies/DocLib/CCHI/BP.xlsx>)